
 مناف هاشمی: به 
مدال در المپیک 

امید داریم
ســیدمناف هاشــمی دبیــرکل 
کمیتــه ملــی المپیــک در جمــع 
یــن  خر ره آ ران دربــا خبرنــگا
اقدامــات در حــوزه المپیــک 
گفــت: در حــوزه المپیــک 14 
ســهمیه گرفته ایــم و  رشــته های 
تکوانــدو، وزنه بــرداری، کشــتی، 
شمشــیربازی، دوچرخه ســواری 
و بعضــی رشــته های دیگــر هــم 
در تلاش هستند همین ایام در 
رویدادهــای بین المللــی شــرکت 
و ســهمیه بگیرنــد. امکانــات 
پشــتیبانی از لحــاظ ثبت نام هــا، 
بلیــت، امکانــات مرتبــط با لباس 
و ســایر اقدامــات در دســتور کار 
مــا اســت و چیــزی از برنامــه 

عقــب نیســتیم.
او در ادامــه گفــت: در حــوزه 
پاداش هــا، پــاداش قهرمانــان 
در پــای ســکو را اعــلام کردیــم و 
جلســات متعــددی را بــا رؤســای 
فدراســیون ها و کادرفنــی آنهــا 
ــا  ــرای حــدود 16 ت داشــتیم. مــا ب
17 فدراســیون دیگــر ســهمیه 
پیش بینــی کرده ایــم کــه حــدود 
10 رشــته مــا امیــد مــدال هســتند 
ولــی امیــد بــه مــدال واقعــی ما دو 

دســته هســتند.
 ســه رشــته امیــد بــه مــدال 
بالاتــری هســتند. بقیــه جــزو 
گــروه دوم هســتند و گــروه ســوم 
نیــز طبیعتــاً رشــته هایی هســتند 
کــه ســهمیه بگیرنــد در المپیــک 
شــرکت می کننــد امــا مــا از آنهــا 

توقــع مــدال نداریــم.
 

 یخچالی و امینی شنبه 
28 بهمن وارد تهران می شوند

شاه علی: هاکان 
فردا در اردو نیست

اردوی تیــم ملــی بســکتبال ایران 
بــرای حضــور در پنجــره نخســت 
انتخابی هــای کاپ آســیا ۲0۲۵ 
عربســتان از فــردا آغــاز می شــود 
و طبــق گفتــه سرپرســت تیــم 
ملــی، لژیونرهــای دعــوت شــده 
بــه اردو روز شــنبه هفتــه آینــده 
ــات اضافــه می شــوند. ــه تمرین ب
محســن شــاه علی سرپرســت 
تیــم ملــی دربــاره وضعیــت بهنــام 
یخچالــی و محمــد امینــی بــه 
اردوی تیــم ملــی  گفــت: بــر 
اســاس آخریــن تصمیمــات و 
هماهنگی هــای انجــام شــده، 
ایــن دو بازیکــن بــه تیــم ملــی 
اضافــه می شــوند و طبــق آخریــن 
خبرهــا، شــنبه هفتــه آینــده ایــن 
دو وارد تهــران و تنهــا ســه روز 
بــا بازیکنــان ملی پــوش تمریــن 
شــت. هــر چنــد  هنــد دا خوا
ایــن دو بازیکــن در رقابت هــای 
نــی بــا هــاکان دمیــر  جام جها
تمریــن داشــته اند و بــه راحتــی 
بــا بقیــه هماهنــگ می شــوند.«

او دربــاره زمــان بازگشــت هــاکان 
ملــی  تیــم  بی  ســرمر  ، دمیــر
بســکتبال بــه ایــران نیــز گفــت: 
فکــر می کنــم او فــردا صبــح وارد 
تهران شود. شاید در تمرین روز 
پنجشــنبه نباشــد امــا از جمعــه بــا 

تیــم خواهــد بــود.«
بهنــام یخچالــی در حــال حاضــر 
م  و شــتر ا مر و ر تیــم  عضــو 
 Pro A ــر در لیــگ ــور تری گلادیات
آلمــان اســت و امــروز و جمعــه 
مقابــل تیم هــای باشــگاهی ایــن 
کشــور بــازی دارد. محمــد امینــی 
نیــز در تیــم زیــر ۲1 ســال موناکــو 
فرانســه دســت بــه تــوپ اســت. 
ایــن دو ســتاره در بازی هــای 
آســیایی ۲0۲۲ هانگــژو تیــم ملــی 
را همراهــی نکردنــد و از ایــن 
جهــت حضورشــان در پنجــره 

پیــش رو، قابــل بحــث اســت.
تیــم ملــی بســکتبال ایــران در 
پنجــره نخســت انتخابی هــای 
کاپ آســیا ۲0۲۵ عربســتان، 
روزهــای چهــارم و هفتــم اســفند، 
بــه ترتیــب بــا تیم هــای ملــی قطــر 
)در ایــران( و هنــد )در هنــد( 

دیــدار می کنــد.

مراسم رونمایی از کتاب »طلایه دار« 
سرگذشت کشتی گیر شهید حسین 
شکوری، در فدراسیون کشتی برگزار 
شد. در این مراسم همسر و دو پسر 
شهید والامقام، سردار اکبر براتی همرزم 
شهید، علیرضا دبیر رئیس فدراسیون و 
جمعی از پیشکسوتان و اصحاب رسانه 

حضور داشتند.
در این مراسم علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی که در چند سال اخیر 
تلاش کرده هر یک از مجموعه های 
فدراسیون کشتی را به نام یک شهید 
بگذارد و از کتاب زندگی آنها رونمایی کند، 
با اشاره به اهمیت این کار در تمجید از 
شهید شکوری گفت: »خدا این توفیق را 
به ما داد که سالن بدنسازی تیم های ملی 
کشتی که یکی از بزرگترین و مجهزترین 
سالن های بدنسازی ایران است را به 
نام شهید کشتی گیر حسین شکوری 

نامگذاری کنیم و امروز نیز افتخار ما این 
است که از کتاب این شهید والامقام 

رونمایی کنیم.«
در حاشیه همین مراسم علیرضا دبیر 
گریزی هم به تصمیمات اخیر ورزش زد 
و ضمن حمایت از پاداش 10 میلیاردی 
کمیته ملی المپیک، از وزارت ورزش 
و جوانان هم خواست که در تصویب 
پاداش هوای ورزشکاران را داشته باشد: 
»بودجه وزارت ورزش با کمیته ملی 
المپیک قابل قیاس نیست. هنوز هم 
توقع مان این است که وزارت ورزش 
بالای ۲۵ میلیارد تومان برای قهرمانان 
المپیک در نظر بگیرد. بچه های تکواندو، 
تیراندازی و وزنه برداری واقعاً دارند زحمت 
می کشند و امیدوارم با نگاه دولت و 
پیگیری کیومرث هاشمی انجام شود. 
کمیته ملی المپیک هم سری قبل پای 
سکو ۵ یا 10 هزار دلار داد که الان 10 
میلیارد تومان شده است. این هم اتفاق 
بزرگی بود که باید از کمیته تشکر کنیم.« 
علیرضا دبیر با اشاره به اهمیت بالای 
مدال المپیک پرداخت پاداش برای 

طلایی های ورزش در المپیک را چندان 
بالا نمی داند: »برای کسی که 10 الی 1۲ 
سال زحمت می کشد تا طلای المپیک را 
به دست بیاورد؛ این پول ها چیزی نیست. 
شما تصور کنید وزارت ورزش 30 میلیارد 
تومان برای طلا در نظر بگیرد، در نهایت 
سه یا چهار طلا نصیب کشتی ایران شود؛ 
در مجموع رقم به 100 یا 1۲0 میلیارد تومان 
می رسد؛ واقعاً این پول زیادی است؟ 
منتظریم دولت محترم هم از طرف 
وزارت ورزش اعلام کند چقدر می دهد. 
البته نسبت به پول هایی که می دهند باز 

هم ممنونیم.«
حضور در مسابقات بین المللی جام 
یاریگین از مهم ترین برنامه های کشتی 
بود اما با این حال عده ای اعتقاد دارند که 
چرا تیم با ترکیب اصلی به این تورنمنت 
نرفت؟ علیرضا دبیر در پاسخ به این 
دغدغه مهم از یک نگرانی پرده برداشت: 
»تیم جوانی به یاریگین فرستادیم؛ 
دانسته هم این کار را کردیم. تیم اصلی 
را که به خانه رقبا نمی فرستیم؛ همه 
اینها بررسی شده است. یکسری جوان 

می فرستیم که فاصله شان را ببینند. یکی 
دو تا از بچه ها می توانستند روی سکو قرار 
بگیرند اما در تمامی اوزان به اهدافی که 
دنبال می کردیم به آن رسیدیم. اعزام به 
مسابقه باری به هر جهت نیست و بررسی 
می کنیم چه کسی به چه مسابقه ای برود. 

دنبال هدف مان هستیم.«
رئیس فدراسیون کشتی نسبت به نگاهی 
که درباره کشتی هم وجود دارد واکنش 
نشان داد: »قبل از ما، سالی 30 و اندی 
اعزام داشتند ما سال 1401 شصت و شش 
اعزام داشتیم. رکورد زدیم. همه اش 
می گویند فدراسیون خوب ساخته، ما 
در همه زمینه ها سعی کردیم خوب کار 
کنیم. 66 اعزام با این تعداد نفرات بالا 
مگر شوخی است؟ کدام فدراسیون توان 
چنین کاری را دارد؟ همین هفته نزدیک 
۵0-60 نفر را به جام های وهبی امره و 
یاشاردوغو، نیکولای پتروف و دانکلوف؛ 
اعزام می کنیم که خیلی مهم است. اگر 
بچه ها را مسابقه بین المللی نفرستیم، این 
باخت ها را در مسابقه المپیک و جهانی 
می دهند اما حالا این فرصت را دارند 

که گاف های شان را اینجا بدهند و آماده 
شوند. اینها را با یک باخت رها نمی کنیم.«

علیرضا دبیر در بخش پایانی صحبت های 
خود به پشتوانه سازی در کشتی هم اشاره 
کرد و آن را برای آینده کشتی مهم ارزیابی 
کرد: »میانگین سنی تیم ما پایین آمده، 
چند نفر از بچه های غلامرضا محمدی 
به جام یاریگین رفتند و یک تعدادی 
به جام شومیلین و تعدادی یاشاردوغو 
و ارمنستان. تیم نوجوانان را به ترکیه 
17 سال  می فرستیم. به بچه های 16-
گفتم در بزرگسالان کشتی بگیرید چون 
سن قهرمانی در دنیا پایین آمده است. 
ما هم باید جلوتر از دنیا باشیم چون 
در کشتی صاحب سبک هستیم نه 
دنباله روی دنیا. باور دارم که جوان نترس 
است و می تواند کشتی بگیرد. دعا کنید 
این نهضت را ادامه دهیم. نتایج جام 
یاریگین یک تست بود. قرار هم نیست 
در هر میدانی نتیجه بگیریم. تیم اصلی را 
بفرستیم نتیجه می گیریم اما چه فایده ای 
دارد که بعد جهانی و المپیک ببازیم اما 
جوانان مان سال های بعد بهتر می شوند.«
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موسی اولیف

اتحادیه جهانی به قهرمان المپیک مجوز نداد

اولیف، قهرمان بازی های المپیک توکیو به دلیل عکســی که مقابل پوســتر »برای 
جهانــی بــدون نازیســم« دارد، نمی توانــد در مســابقات بین المللــی شــرکت کنــد. 
میخاییل مامیاشــویلی، رئیس فدراســیون کشــتی روســیه این موضوع را به تاس 
گزارش داد. مامیاشویلی گفت: »حق خوری ادامه دارد. جلسه ای داشتیم و گفتند 
کــه موســی اولیــف، قهرمــان المپیــک در حــال حاضر حق نــدارد در هیــچ رویدادی 
شــرکت کنــد. واقعــاً نمی فهمم. آیا آنها با جهانی بدون نازیســم مخالف هســتند؟«

حسن طباطبایی

در فدراسیون کاراته می ماند

 رئیس فدراسیون کاراته قرار است بزودی حکم عضویت در هیأت مدیره 
پرســپولیس را دریافــت کنــد. ایــن در حالی اســت که طباطبایی بــا توجه به 
نداشــتن منع قانونی، قصدی برای کناره گیری از ریاســت فدراسیون کاراته 
ندارد.  گویا حضور همزمان طباطبایی در فدراسیون کاراته و هیأت مدیره 
پرســپولیس منــع قانونــی نــدارد و طباطبایــی قصــدی بــرای کناره گیــری از 

ســمت خــود به عنــوان رئیس فدراســیون کاراته ندارد.

اویس ملاح:

کشتی جورکش ورزش است

اویس ملاح گفت: »کشتی همیشه جور ورزش های دیگر را کشیده است. 
شــما ببینیــد ایــن همه برای فوتبال هزینه شــد اما چکار توانســتند بکنند؟ 
مگــر بــرای کشــتی چــه کار کرده اند کــه آنقدر توقــع دارند؟ تمــام افتخارات 
فوتبــال مــا بــه انــدازه یک مــدال المپیک حســن یزدانی نیســت. فوتبال ما 
چه افتخاری در المپیک یا جام جهانی کســب کرده اســت؟ در همین جام 

ملت هــای آســیا هم نیم قرن اســت که قهرمان نشــده اند.«

   چهار شنبه   25 بهمن 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7519

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

توقع مان این 
است که وزارت 
ورزش بالای 25 
میلیارد تومان برای 
قهرمانان المپیک در 
نظر بگیرد. بچه های 
تکواندو، تیراندازی 
و وزنه برداری 
واقعاً دارند زحمت 
می کشند و 
امیدوارم با نگاه 
دولت و پیگیری 
کیومرث هاشمی 
انجام شود

علیرضا دبیر: باید از دنیا جلوتر باشیم

 پاداش المپیک بالای
 25 میلیارد تومان باشد

 zمصاحبه

تصمیم کادرفنی هرچه باشد، احترام می گذارم

حاج موسایی: طلای فجیره شروع خوبی بود

نــدوکار  مهــدی حــاج موســایی تکوا
ملی پــوش وزن منفــی 58 کیلوگــرم بــا 
حضــور در فینــال گرندپــری منچســتر 
می توانســت از طریــق رنکینــگ بلیــت 
مــا  ریــس را رزرو کنــد ا لمپیــک پا ا
مصدومیــت بدموقــع زانویــش قبــل از 
ایــن مســابقات و عــدم صــدور ویــزای 
تیــم ملی برای حضــور در آخرین مرحله 
گرندپری باعث شــد تا سرنوشتش برای 
مبارزه در شــیاپ چانگ المپیک پاریس 
حــالا بــه حضــور در مســابقات انتخابــی 
ســهمیه قــاره ای گــره بخــورد. آخریــن 
شــانس تکوانــدوکاران بــرای گرفتــن 

ســهمیه. البتــه کــه بــا تصمیــم کمیتــه 
فنــی هنوز تنها تکواندوکار ایرانی در این 
مســابقات مشخص نیست و با زیر نظر 
گرفتــن عملکــرد 5 ملی پــوش در نهایت 
یکی از آنها با شکســت غول مرحله آخر 
برای تصاحب ســهمیه اســفندماه راهی 
چیــن می شــود. در این بیــن مهدی حاج 
موســایی تکوانــدوکار جــوان تیــم ملــی 
بعــد از مصدومیتش بــا طلای تورنمنت 
فجیره بازگشــت خوبی داشت و حالا به 
گفتــه خــودش تابــع تصمیــم کادر فنــی 
اســت و در صــورت اعــزام بــه انتخابــی 
المپیــک قــاره ای شــانس خوبــی بــرای 

گرفتــن بلیــت پاریــس دارد.
 

در یک فینال تمام ایرانی ابوالفضل 
زندی را شکست دادی و قهرمان 

تورنمنت فجیره شدید، سطح این 
رقابت ها چطور بود؟

 ســطح مبــارزات بــالا بــود و مــدال آوران 
ن  زا و ا بعضــی  در  حتــی  و  نــی  جها
قهرمانــان المپیــک در ایــن رقابت هــا 
حضــور داشــتند. ایــن تورنمنــت ســطح 
خوبــی داشــت و حــدودا ۵0-60 نفــر 
در هــر وزن حضــور داشــتند کــه وزن 
خــودم یعنــی منفــی ۵8 کیلوگــرم یکــی 
از شــلوغ ترین اوزان رقابت هــا بــود. 
خداراشــکر از عملکــردم راضــی هســتم 
و توانســتم مبــارزات خوبــی از خــود بــه 
جــای بگــذارم. در فینال مقابل دوســت 
خوبــم ابوالفضــل زنــدی مبــارزه کــردم و 
خوشــبختانه توانســتم بــه مــدال طلای 

ایــن رقابت هــا برســم.
بعد از مصدومیت های اخیر با این 

طلا کامبک خوبی زدید، انتظار این 
مدال را داشتید؟

ایــن مــدال بعــد از مصدومیتــم شــروع 
خیلــی خوبــی بــود. متأســفانه اخیــراً 
چندیــن مصدومیــت پشــت ســر هــم 
برایــم پیــش آمد کــه کار را برایم ســخت 
کرد. در این مدت خیلی صبر کردم و در 
انتظــار روزهای خوب بودم. خداراشــکر 
می کنــم کــه با لطفــش مصدومیت ها را 

کنــار زدم و شــروعی تــازه داشــتم.
طبق تصمیم کمیته فنی تکواندوکار 

اعزامی به مسابقات انتخابی 
المپیک قاره ای بعد از بررسی 

عملکرد ملی پوشان در تورنمنت 
فجیره و بقیه مسابقات مشخص 
خواهد شد، بعد از این طلا چقدر 
شانس برای خودت قائل هستی؟

از تصمیــم کادرفنــی اطلاعــی نــدارم و 
هنــوز بازیکــن اعزامــی بــه مســابقات 
ره ای مشــخص  کســب ســهمیه قــا
نیســت امــا تصمیــم هرچــه باشــد مــن 

احتــرام خواهــم گذاشــت.
به شرط اعزام به مسابقات، 

گرفتن سهمیه را شدنی می دانی؟
مــن بــا 90 درصــد بازیکنانــی که تــا الان 
در وزنــم ســهمیه گرفته انــد، مبــارزه 
کــرده ام. قهرمــان المپیــک توکیــو و 
خیلــی از قهرمانــان دیگــر جهــان را 
در ایــن مــدت شکســت دادم و در 
مبارزاتی که با آنها داشــتم شناختی 

نسبی پیدا کردم که این موضوع 
می تواند شانس من را در 

گرفتن ســهمیه بیشــتر 
. کند
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